
SAARISTOTOIMIKUNTA   PÖYTÄKIRJA 2/2024 
 
 
 
AIKA Keskiviikko 27.3.2024 klo 16.05 – 17.00 
 
PAIKKA Kotkan kaupungintalo, KH 1 (5. krs.)  
 
LÄSNÄ Sirpa Ollikainen, puheenjohtaja 
 Bengt Kevin 

Saku Sorsa  
Ismo Räty 
Allan Jaakkola 
Seppo Häkkinen 
Jesse Rasi (Teams-yhteys) 
Marko Koskikero 
Matti Manninen (Teams-yhteys) 
Petri Luotio 
Saila Piipari-Huovila, sihteeri 

 
 
1  KOKOUKSEN AVAUS 
 
 Ehdotus: Puheenjohtaja avaa kokouksen. 
 
 Päätös: Puheenjohtaja avasi kokouksen kello 16.05. 
 
2  KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS (LÄSNÄOLIJOIDEN 

TOTEAMINEN) 
 

Ehdotus:  Todetaan läsnäolijat. 
 
Päätös: Todettiin. 

 
3  ESITYSLISTAN JA EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJAN HYVÄKSYMINEN 
  
 Ehdotus:  Hyväksytään esityslista ja edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 

Päätös: Hyväksyttiin. Päätettiin, että pöytäkirja allekirjoitetaan seuraavassa 
kokouksessa. 

 
4 SAARISTON VESIHUOLLON TILANNEKATSAUS 
 

Ehdotus: Kuullaan katsaus saariston vesihuollon tilanteesta. 
 
Päätös: Bengt Kevin antoi selvityksen tilanteesta. Osmoosilatteen kautta vettä ei 

vielä tule, mutta kaupungin vesiputkesta tulee edelleen vettä. 
Osmoosilaitteisto on asennettuna paikoillaan, mutta putkea ei ole 
talviolosuhteista johtuen vielä asennettu veteen. Arvioina on, että kesän 
alkuun mennessä saadaan jo osmoosivettä. 

 
 
 

  
 



5 YHTEYSALUSLIIKENTEEN AIKATAULUT KESÄKAUDELLE 2024 JA 
TALVIKAUDELLE 2024-2025 

 
 Suomen Lauttaliikenne Oy (Finnferries) on lähettänyt saaristotoimikunnalle 

ehdotuksen aikatauluiksi kesäksi 2024 ja talviajaksi 2024-2025 (liitteenä). Aikataulut 
ovat sisällöltään samanlaiset kun kuluneena talvi- ja kesäkautena. 

 
Ehdotus: Käydään asiasta keskustelu ja päätetään saaristotoimikunnan 

kannanotosta aikatauluihin. 
 
Päätös: Todettiin, että Rankista oli saapunut useita kannanottoja 

yhteysalusliikenteen aikatauluihin liittyen. Päätettiin ottaa myös 
kannanotot liitteeksi pöytäkirjaan. Myös Kirkonmaasta tullut kannanotto 
otetaan pöytäkirjan liitteeksi. 

 
 Keskustelua aiheutti Finferriesiltä tullut ilmoitus liittyen Kaunissaaren 

musiikkitapahtumaan 7.7.2024 aikataulutetusta erikoisvuorosta. 
Saaristotoimikunta päätti pyytää selvitystä onko kaupallisilta toimijoilta 
pyydetty tarjousta kuljetuksen järjestämisestä. Todettiin, että tämän 
tulisi olla ensisijainen toimintamalli mikäli palveluntarjoajia löytyy ja 
ylimääräisten vuorojen tulisi olla maksullisia. 

 
 Kesäaikatauluun pyhäliikenne-kohtaan ehdotetaan muutettavaksi 14.7. 

-> 21.7., jolloin järjestetään Haapasaaren Puikkaripäivät. Sihteeri vie 
asian Finferriesille tiedoksi. 

 
 Muilta osin saaristotoimikunta päätti osaltaan hyväksyä esitetyt kesä- ja 

talviaikatauluehdotukset.   
  
 
 
6 MUUT ASIAT 
 

Ehdotus:  Käsitellään muut mahdollisesti esille tulevat asiat. 
 
Päätös: Saaristotoimikunta keskusteli Kuusisen pysäköintitilanteesta. Pyydetään 

Kotkan kaupunkisuunnittelusta henkilöä seuraavaan kokoukseen 
antamaan tilannekatsausta paikoitukseen ja alueen siivoukseen liittyen. 

 
 Saaristoseminaari järjestetään Kolilla 11.- 12.6.2024. Asiaan palataan 

seuraavassa kokouksessa, koska vielä ei ollut virallista kutsua tullut. 
 
 Bengt Kevin kertoi Kirkonmaan terveiset. 
 
 Merivartiostosta Matti Manninen kertoi valtion alueen asettamista 

rajoituksista Kuusisen pysäköinninvalvontaan alueella. Merivartiosto on 
varoittanut kuntalaisia jäiden heikkenemisestä. 

 
 Kuultiin Kirkonmaasta lähetetty kirjelmä liittyen huomioon siitä, jotkut 

vievät ison pakettiauton perjantaina, vieden useamman auton paikan ja 
auto jätetään Kirkonmaan laiturialueelle seisomaan viikonlopuksi, josta 
matka jatkuu moottorikelkalla omalle mökille. Sama toistuu pois 
lähtiessä sunnuntaina. Tämä koetaan epäoikeudenmukaiseksi 
toiminnaksi muiden saarelaisten kannalta. Päätettiin palata asiaan 
seuraavassa kokouksessa tämän kokouksen aikataulupaineen vuoksi. 



Heti kokouksen jälkeen kello 17 oli alkamassa maa- ja 
metsätalousministeriön sekä liikenne- ja viestintäministeriön kanssa 
yhteistyössä järjestettävä yhteisalusliikenteeseen liittyvä 
keskustelutilaisuus.  

   
 
 
7 KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
 
  Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 17.00. 
 
 
 
 _____________________________ ____________________________ 
 Sirpa Ollikainen, puheenjohtaja Saila Piipari-Huovila, sihteeri 
  


